



- 首页
- 期刊介绍
- 基本信息
- 编委会
- 编辑团队
- 期刊荣誉
- 收录一览
- 征稿简则
- 作者中心
- 编辑中心
- 订阅指南
- 联系我们
- English

吉首大学学报自然科学版 » 2004, Vol. 25 » Issue (2): 86-88 DOI:

科研简报 最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

« Previous Articles | Next Articles »»

糙米中总硒及水溶态和可交换态硒的荧光法测定

(吉首大学化学化工学院, 湖南 吉首 416000)

Fluorometric Determination of Total Selenium and Aqueous and Exchangeable Selenium in Crude Rice

(College of Chemistry and Chemical Engineering, Jishou University, Jishou 416000, Hunan China)

- 摘要
- 参考文献
- 相关文章

全文: PDF (844 KB) HTML (1 KB) 输出: BibTeX | EndNote (RIS) 背景资料

摘要 用DAN荧光法测定硒含量的研究表明, 施加硒肥的糙米中总硒含量 (0.07×10^{-6})及水溶态与可交换态硒的含量 (0.020×10^{-6}), 明显高于未施加硒肥的糙米中总硒含量 (0.045×10^{-6}) 及水溶态与可交换态硒的含量 (0.010×10^{-6}), 这说明对于缺硒地区的水稻培育, 施加硒肥是一种有效的措施.

关键词: 总硒 水溶态与可交换态硒 糙米 DAN荧光法

Abstract: The total selenium and aqueous and exchangeable selenium was fluorometrically determined in two samples of crude rice; one had been fertilized with selenium and the other had not. The results showed that the selenium level of the former sample (total selenium is 0.075×10^{-6} ; aqueous and exchangeable selenium is 0.020×10^{-6}) was higher than that of the latter (total selenium is 0.045×10^{-6} ; aqueous and exchangeable selenium is 0.010×10^{-6}).

Key words: total selenium aqueous and exchangeable selenium crude rice fluorescence method

引用本文:

蒋剑波. 糙米中总硒及水溶态和可交换态硒的荧光法测定[J]. 吉首大学学报自然科学版, 2004, 25(2): 86-88.

JIANG Jian-Bo. Fluorometric Determination of Total Selenium and Aqueous and Exchangeable Selenium in Crude Rice[J]. Journal of Jishou University (Natural Sciences Edit, 2004, 25(2): 86-88.

- [1] XU Hui-bi, HUANG Kai-xun. Selenium: Its Chemistry, Biochemistry and Application in Life Science [M]. Wuhan: Publisher of Central China Technology University, 1994. 171-247.
- [2] HOU Jun-ning, LI Ji-yun. Forms of Selenium and Extraction of Available Selenium in Soil [J]. Acta Pedologica Sinica, 1990, 27(4): 405-410.
- [3] QIN Yong-hui. Determination of Selenium in Environment [J]. Chinese Journal of Environmental Science, 1987, 8(4): 87-90.
- [4] YUZO TAMARI, HIRIMICHI OGURA. Determination of Selenium(IV) and Selenium(VI) in Drinking Water by Hydride Generation-AAS with Solvent Extraction [J]. Anal. Chem., 1997, 46(7): 605-610.
- [5] WANG Zi-jian, SUN Xi-ping, SUN Jing-fang. Selenium Association in Soil Sample [J]. China Environmental Science, 1988, 8(6): 51-54.
- [6] CHEN Ming, LIU Geng-ling. Selenium Nutrition of Advanced Plant and Its Function in Food Chain(II) [J]. Chinese Journal of Soil Science, 1996, 27(4): 185-188.

没有找到本文相关文献

服务

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ E-mail Alert
- ▶ RSS

作者相关文章

- ▶ 蒋剑波

版权所有 © 2012《吉首大学学报（自然科学版）》编辑部
通讯地址：湖南省吉首市人民南路120号《吉首大学学报》编辑部 邮编：416000
电话传真：0743-8563684 E-mail：xb8563684@163.com 办公QQ：1944107525
本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发 技术支持：support@magtech.com.cn